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近日，一篇发表在《国际肿瘤学杂志》（International Journal of Oncology）上的研究论文被撤稿。该论文发表于 2014 年，影响因子为 4.5（Q1），论文题目为 “Feroniellin A-induced autophagy causes apoptosis in multidrug-resistant human A549 lung cancer cells” ，研究团队来自多个单位，包括泰国朱拉隆功大学、韩国釜山国立大学、加拿大卡尔加里大学等。
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2025 年 3 月 7 日，该杂志发布了撤稿声明。事情源于一位细心的读者发现论文中细胞活力实验图 1B 里的一对图片面板（即 A549T - eto/FERO, 1 mM 和 FERO, 12 h 面板）部分重叠，数据疑似来源于同一原始资料。编辑部随后独立审查数据，又在图 1B 中发现另一对重叠图片面板，而且在不同的图（图 1C 和 3B）中，α - P - 糖蛋白印迹数据极为相似，图 1C 和 3B 中对照数据的 α - 肌动蛋白条带连续性似乎存在拼接或中断现象，而在这些图中其他感兴趣的蛋白质部分并未出现此情况。
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由于这些可能存在的异常以及图片重复问题，《国际肿瘤学杂志》编辑对论文数据缺乏信心，决定撤稿。与作者沟通后，作者接受了撤稿决定。编辑就此事向读者致歉，称给大家带来了不便。
https://pubpeer.com/publications/48441AC1ACBDEA1264595C0A616C09?

来源：公众号pubpeer原创，文章涉及作者姓名都为音译名字；转载贴子请注明出处，若没注明pubpeer公众号出处，构成侵权。
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声明：转载此文是出于传递更多信息之目的。若有来源标注错误或侵犯了您的合法权益，请作者持权属证明与本网联系，我们将及时更正、删除，谢谢

Pubpeer，专注科研工作者。关注请长按上方二维码。投稿、合作、转载授权事宜请联系本号，回复2025，微信ID：BikElisabeth  或邮箱：Pubpeer@qq.com


image5.png
#4 Hoya campbhorifolia comment accepted March 2025

Retracted 4 March 2025.

Following the publication of this paper, it was drawn to the Editor's attention by a concerned
reader that a pair of data panels (namely, the A549T-eto/FERO, 1 mM and FERO, 12 h panels)
in the cell viability experiments shown in Fig. 1B on p. 1235 were partially overlapping,
where the data had apparently been derived from the same original source. After having
performed an independent review of the data in the Editorial Office, also in Fig. 1B, another
pair of overlapping data panels were identified; moreover, strikingly similar data for the
a-P-glycoprotein blots had been included in different figures (Figs. 1C and 3B), and there
appeared to be a splicing event/break in the continuity of the a-actin bands shown for the
control data in Figs. 1C and 3B that wasn't apparent elsewhere for the proteins of interest
shown in these figure parts. Owing to these possible anomalies and the duplications of the
data that have been identified in this paper, the Editor of International Journal of Oncology
has decided that it should be retracted from the Journal on account of a lack of confidence
in the presented data. After having been in contact with the authors, they accepted the
decision to retract the paper. The Editor apologizes to the readership for any inconvenience
caused. ®o AMS - Pubpeer
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Actinopolyspora biskrensis comment accepted June 2024

Two images in Figure 1B seem to overlap, yet they are described differently.

This seems to be similar to issues seen in other papers with at least
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#2 Actinopolyspora biskrensis comment accepted June 2024

The first and third lanes of the Actin band in Figure 1C seem to be the same, after horizontal flip. Difficult to

understand how this could occur merely as an accident during figure assembly. This band (and issue) is also

present in Figure 5C.
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